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摘  要
         

         

    按照党中央、国务院关于深化财政体制改革，建立社会主义市场经济体制下公

共财政体系框架的总体要求，财政部在推进部门预算、国库集中支付改革的同时

，自1999年下半年开始着手规划建立“政府财政管理信息系统”，并于2000年成立

了专门工作小组。2002年初，国务院决定将财政部规划建立的“政府财政管理信息

系统”定名为“金财工程”，并把“金财工程”列为国家电子政务十二个重点工程

之一。随着财政改革的不断深化，“金财工程”建设取得了较大进展，为财政改革

顺利推进、加强财政管理提供了较有力的技术支撑。目前，信息系统已广泛应用于

预算编制、执行、统计分析等各个环节，取得了显著的应用成效。初步形成了以预

算管理为源头，以国库收支管理为预算执行主线的系统框架，并在全国省级财政部

门逐步推广应用。

   乌鲁木齐财政按照“大系统”的设计理念，在规范财政业务流程与管理规则的

基础上，结合《乌鲁木齐财政业务基础数据规范》的制订，建立财政一体化信息系

统，以金财应用支撑平台为核心，按照统一的财政基础数据规范、统一的财政业务

规范和统一的技术规范，建成一个一套编码体系、一套控制机制、一本总帐、一个

数据平台，覆盖财政全部主体业务的一体化信息系统。

   平台作为统一技术标准、统一业务规范、集中数据库存储的载体，统一提供财

政业务系统和公用资源的基础服务，执行统一的权限管理、资源控制、数据交换、

应用集成和工作流监控等功能，支撑复杂、多变、个性化的表层财政业务系统的一

体化建设。

         

关键词：支撑平台；一体化；数据规范
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Abstract
         

         

According to the Party Central Committee, the State Council on deepening the

reform of the financial system, the establishment of the socialist market economic

system under the framework of public finance system and the overall demand, the

Ministry of Finance in promoting the sectional budget, treasury centralized

payment reform at the same time, since the second half of 1999 to begin planning

the establishment of" government fiscal management information system", and in

2000 set up a special working group. At the beginning of 2002, decision of the

State Council ministry of finance planning to establish" the government fiscal

management information system" is known as the " Golden Finance Project", and

"Golden Finance Project" column for national electron government affairs of

twelve one of the key projects. Deepen ceaselessly as what finance reforms,"

Golden Finance Project" construction obtained greater progress, for the financial

reform is advanced smoothly, strengthen financial management provides a

powerful technical support. At present, the information system has been widely

used in budget preparation, execution, statistical analysis and other aspects, has

achieved remarkable achievements in application. The initial formation of the

budget management as its source, to national treasury management as a budget

line system framework, and the provincial finance department gradually promote

the use of.

Urumqi finance in accordance with the "big system" design concept, in regulating

the financial business process and management based on the rules, combined

with" Urumqi finance basic business data standard" formulation, the

establishment of financial information system,Finance application supporting

platform as the core, according to the unified financial foundation data

specification, unified financial business norms and unified technical specification,

built a set of coding system, a control mechanism, a general ledger, a data
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platform, covering all the main business of the integrated information system.

Platform as a unified technical standard, unified service norms, centralized

database storage, to provide a unified financial business system and public

resources based services, implementation of the unified rights management,

resource control, data exchange, application integration and workflow monitoring

functions, support complex, changeable, personalized financial business system

integration construction surface.
         

Keywords: Application Support Platform;Integration;Data Specification
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